مستخلص الدر اسة

تاريخ الرسالة: ٢٠١٩	النفس	علم	التخصص:					
عدد الصفحات ١٨٧			جنائي		ك عبد ال			-
	ماجستير	ية: ١	الدرجة العلم	بي	عيج العتي	حمد د	لباحث: ه	اسم ا

السيكوباتية كمتغير وسيط بين إساءة المعاملة الوالدية في الطفولة وجنوح المراهقين في منطقة مكة المكرمة

المستخلص:

هدفت الدراسة إلى التعرف على العلاقة الارتباطية بين إساءة المعاملة الوالدية في الطفولة وجنوح المراهقين في منقطة مكة المكرمة ، وطبق الباحث الدراسة على عينة قوامها (٢٠٠)حدث من الاحداث المودعين في دور الملاحظة الاجتماعية في منطقة مكة اتبعت الدراسة المنهج الوصفي والكمي معا، واظهرت النتائج: وجود علاقة طردية تتراوح درجتها بين متوسطة ومرتفعة بين جميع انماط واجمالي اساءة المعاملة الوالدية وابعاد واجمالي الجنوح قيد الدراسة.

- 1- ارتفاع درجة تعرض الاحداث المودعين في دار الملاحظة في المملكة العربية السعودية لإساءة المعاملة الوالدية في مراحل الطفولة
- ٢- ارتفاع درجة الجنوح للاحداث المودعين في دار الملاحظة في المملكة العربية السعودية الذين تعرضوا لإساءة المعاملة الوالدية في مراحل الطفولة
- ٣- ارتفاع درجة الانحراف السيكوباتى للأحداث المودعين في دار الملاحظة في المملكة العربية السعودية الذين تعرضوا لإساءة المعاملة الوالدية في مراحل الطفولة.

ABSTRCT

College Name:	Major:	Criminal	Message date: 2019
College of Arts and		Psychology	pages ۱۸۷
Humanities at King	Deg	ree: Master	
Abdulaziz			
University			
Researcher name:			
Muhammad Duaij			
Al-Otaibi			

Psychopathy as a mediating variable between parenting abuse in childhood and adolescent delinquency in the Makkah region

Abstract:

The study aimed to identify the correlation between parenting abuse in childhood and adolescent delinquency in the Makkah region, and the researcher applied the study on a sample of (200) juveniles deposited in social observation homes in the Makkah region. The study followed the descriptive and quantitative approach together, and the results showed: The existence of a direct relationship ranging from medium to high between all types and total parental abuse, dimensions and total delinquency under study.

- The high degree of exposure of juveniles placed in the observation home in the Kingdom of Saudi Arabia to parental abuse during childhood
- The high degree of delinquency of juveniles placed in the observation house in the Kingdom of Saudi Arabia who were subjected to parental abuse during childhood
- -The high degree of psychopathic deviation of juveniles placed in the observation home in the Kingdom of Saudi Arabia who were subjected to parental abuse during childhood.